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Dagsorden og referat skolebestyrelsesmøde 
Lynghøjskolen, tirsdag den 20.08.2024 

Kl. 17.30 – 19.30 

 

Mødelokale: Personalerummet 

 

 

Tilstede Navn: Funktion: 

    x Martin Læssøe Lind 

(Næstformand) 

 

 

 

Forældrerepræsentanter 

    x Malene Wind (formand) 

    x Niels Kim Bomholt 

      Vakant  

    x Anders Levin 

Afbud Lea Ravnkilde Møller 

    x Katrine Nyholm 

Afbud Mette Bøge Truelsen 

 
Roskilde Katedral Skole 

    x 

    x 

Mikkel Wagner 

Christian Berthelsen  
Elevrepræsentanter 

Afbud Morten Zøfting-Larsen  
Medarbejderrepræsentanter 

     x Tine Bonde 

     x Anne Svensson Pædagogisk afdelingsleder 

     x Martin Heramb   Skoleleder 

     x Helle Baktoft Viceskoleleder 

 

       

1) Orientering fra: (20 minutter)  

 

 Bestyrelsen:   

 

Malene har ikke noget nyt siden sidst. 

 

 Elever:  

 

Der er heller ikke noget nyt fra eleverne.  

 

 

 Ledelse: 

 

- Den officielle indvielse af vores nye udeområde blev med kort varsel udskudt til midt i september, og 

samtidig blev hegnet fjernet, så området blev tilgængeligt for eleverne. Vi valgte derfor at holde en 
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mini-indvielse for at markere for skolens elever, at området kunne bruges. Vi holder den officielle 

indvielse d. 17.9., og vi glæder os alle til endnu en fejring af det nye flotte område. Der er af den 

ansvarlige i kommunen blevet udarbejdet 30 punkter til ønsker til forbedringer – blandt andet at få 

fjernet ukrudt på højene, der er groet meget til hen over sommeren med blandt store tidsler. 

 

- Der blev afholdt en afskedsreception for Bodil Kjærum torsdag d. 15.8. 2024 med mange deltagere. 

Vi har sagt goddag og velkommen til Anne Svensson, skolens nye leder for SFO og indskoling.  

 

- Det har været en rigtig god opstart på hele skolen efter sommerferien, hvor vi bød særligt 

velkommen til vores tre nye 0. klasser. Vi har fået nyt personale på 0. årgang, da vi i år har tre 0. 

klasser. På 0. årgang arbejdes der med principper fra Nest-pædagogikken med fx stille opstart om 

morgenen.  

 

- Vi har i år slået rekord i antallet af elever fra 7. årgang, der har tilmeldt sig til at være en del af 

skolepatruljen. Der er 23 elever, der har meldt sig, og vi glæder os til, at de snart står klar om 

morgenen ved hovedgaden. 

 

- Generelt har der været en god tilbagemelding omkring klassesammenlægning på 7. årgang. De skal 

afsted på en ryste-sammen-tur i denne uge.  

 

- Vi afhenter snart 65 borde fra Zealand Sjælland, som havde en masse borde til gratis afhentning. 

Bordene er i flot stand og primært til udskolingen.  

 

- Vi fejrer Morten Zøftings 25-års jubilæum på fredag. 

 

 Personale:  

 

- Det har været en god opstart på skoleåret, hvor vi har sagt goddag til nye ansigter blandt 

personalerne i børnehaveklasserne samt indskolingsleder.  

 

- Det var en fin indvielse af udeområdet med god stemning blandt alle eleverne.  

 

2) Budgetopfølgning – Siden sidst (orientering – drøftelse) 10 min 

- Allerede nu kan det være en idé at tænke et evt. høringssvar vedr. 2025 budget. 

 

Kort status på budgettet: Der er et lille overskud på skoledelen i indeværende budget, og derudover et 

underskud på specialundervisningsdelen. Vækstklassen er ikke længere en del af skolens budget. I SFO´en er 

der et lille underskud.  

 

For de midler, der er blevet tildelt de enkelte skoler, er der blandt andet blevet indkøbt et nyt 

læremiddelsystem i læsning til indskolingen fra 0.-2. klasse. Derudover bliver der afholdt personaleweekend i 

slutningen af september med temaet ”Professionelle læringsfællesskaber, teamsamarbejde og 

arbejdsglæde”. Der er mange nye teams og teamkonstellationer fra dette skoleår, og det har været et ønske 

fra LMU at have dette fokus.  
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3) Retningslinjer for brug af ipads, SoMe mv (v Martin Lind) 30 min 

- Er det muligt at stadfæste at alle aldersanbefalinger overholdes mht spil film og sociale medier? 

- Er det muligt at prioritere undervisningen omkring sociale medier højere end de nuværende 6 

lektioner / årligt? 

- Er det muligt med klassesæt af Ipad på skolen således at eleverne ikke skal have dem med hjem? 

 

Vi talte om, at vi som udgangspunkt støtter op omkring overholdelsen af de aldersbefalinger, der er i forhold 

til spil og sociale medier. Vi drøftede, hvem der skal give denne anbefaling - er det forældrerådene, 

skolebestyrelsen eller skal det komme fra skolen? Der er forskellige holdninger til dette, hvem der har 

ansvaret. Vi aftalte at tage det op i skolens LMU-udvalg.  

I skoletiden skal vi overholde aldersanbefalingerne, fx når der vises film i klasserne, og det er vores indtryk, at 

dette i høj grad sker.  

 

Der afholdes oplæg på 3.-6. årgang fra klubbens So-Me-ambassadør, og ud over denne skemalagte 

undervisning, foregår der undervisning og fokus på sociale medier, når der er behov for det. Fx tager 

klasselærerne fat i det, hvis noget opstår, så det bliver relevant i konteksten.  

 

Hvis klassesættene med iPads skal opbevares på skolen, skal der indkøbes nogle meget bekostningsfulde 

skabe, og det er pt ikke aktuelt.  

 

4) Rengøringsudfordring over 3 meter (drøftelse) 20 min 

Vi har haft en drøftelse med ejendomsservice vedr. rengøring af udvalgte lokaler grundet 

arbejdsmiljømæssige hensyn og her er beskeden at vi som skole selv skal betale for ekstra 

hovedrengøring af alt over tre meters højde. Dette kunne vi godt tænke jeres hjælp med til at dels 

udfordre eller skabe en debat omkring, som vi sammen kan gå videre med. (jvf rapport vedhæftet) 

Hvor langt er vi?  

 

Vi talte om, at det vil være hensigtsmæssigt, at der bliver rengjort over tre meters højde som en del af fast 

rengøringsrutine, da der ellers samler sig støv og spindelvæv i et sådant omfang, at det kan være 

sundhedsskadeligt. Vi undersøger, hvad det koster at foretage en almindelig rengøring af lokalerne i højden, 

og vender tilbage til dette punkt.  

 

Vi har pt en medarbejder, der har helbredsmæssige udfordringer i forhold til indeklimaet på skolen, og en 

undersøgelse har vist, at der er en forekomst af skimmelsvamp i det støv og spindelvæv, der er i lofterne 

over tre meter. Hvis man har helbredsmæssige udfordringer i forhold til luftvejene, så anbefales det, at man 

ikke opholder sig i lokalet. Der skal derfor foretages en grundig rengøring i lokalerne, og vi afventer, at det 

finder sted.   

 

5) P –plads nyt (orientering) / drøftelse 10 min. 

 

Vi har fået en tilbagemelding fra kommunen med et oplæg til etablering af ny skråparkering, cykelsti samt 

kiss-and-ride-holdeplads på Lynghøjen. Der er lavet en tegning over oplægget, og det ser positivt ud. Der skal 

være en opmærksomhed på, at der er en adskillelse mellem skråparkeringen og cykelstien.  
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For at undgå meget morgentrafik på Lynghøjen opfordrer vi fortsat eleverne til at transportere sig til skole til 

fod eller på løbehjul/cykel – og ved biltransport, at forældrene sætter børnene af ved kirken, således at de 

kan gå ad stien op til skolen.  

 

6) Evt.   

 

Der er givet grønt lys fra Ejendomsservice til at opsætte lyddæmpende plader op i klasseværelserne.   

 

Både Skoleportalen og Aula er platforme, der bruge til forældrekommunikation, og der kan linkes på Aula til 

Skoleportalen.  

      

 

                       

 

                                                                                                                                  


